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Abstract (en)
Aqueous functional fluids containing polymeric thickeners are characterised by a content of (meth)acrylate-based copolymers which are built up
from the following monomers: a) 10 to 90% by weight of C1- to C4-alkyl acrylates and/or methacrylates, b) 5 to 80% by weight of acrylic acid and/or
methacrylic acid and c) 0.1 to 10% by weight of C8- to C20-alkyl acrylates and/or methacrylates, and the acid groups of which have been partially or
completely neutralised by addition of bases before or, if appropriate, after the polymerisation. The copolymers have mean molecular masses Mw of
between 30,000 and 300,000. They are used above all as aqueous hydraulic fluids and metal-working fluids.

Abstract (de)
Wäßrige Funktionsflüssigkeiten, die polymere Verdickungsmittel enthalten, gekennzeichnet durch einen Gehalt an Copolymerisation auf
(Meth)Acrylat-Basis, die aus den Monomeren a) 10 bis 90 Gew.-% C1- bis C4-Alkylester der Acrylsäure und/oder Methacrylsäure, b) 5 bis 80
Gew.-% Acrylsäure und/oder Methacrylsäure und c) 0,1 bis 10 Gew.-% C8- bis C20-Alkylester der Acrylsäure und/oder Methacrylsäure aufgebaut
sind, und deren Säuregruppen vor oder gegebenenfalls nach der Polymerisation teilweise oder vollständig durch Zusatz von Basen neutralisiert
sind. Die Copolymerisate besitzen mittlere Molmassen Mw zwischen 30 000 und 300 000. Sie werden vor allem als wäßrige Hydraulik- und
Metallbearbeitungsflüssigkeiten eingesetzt.
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